
Eerste Kamer der Staten-Generaal 1 
Vergaderjaar 1988-1989 Nr. 244b 

20 301 Wijziging van de Wet op de rechterlijke 
organisatie en enkele andere wetten ter 
regeling van de deeltijdarbeid van rechterlijke 
ambtenaren 

MEMORIE VAN ANTWOORD 
Ontvangen 15 augustus 1989 

De leden van de fractie van de V.V.D. achtten de regeling van de 
anciënniteit van de deeltijdrechter in het voorgestelde artikel 7a, vijfde 
lid, van de Wet op de rechterlijke organisatie uiterst ongelukkig, zowel 
omdat deze ertoe leidt dat er gedurende de aan de orde zijnde periode 
van vier jaren telkens wijzigingen komen in de anciënniteitsvolgorde van 
het college waartoe de deeltijdrechter behoort, als omdat de regeling in 
het bijzonder voor diegenen die voor vier-vijfden van een volle taak 
werkzaam zijn hoogst onbillijk zou zijn. De desbetreffende leden vragen 
zich af waarom niet de mogelijkheid is gekozen te bepalen dat deeltijd-
rechters aan het begin van hun aanstelling gedurende een bepaalde 
periode, aangepast aan de omvang van hun deeltaak, in het geheel geen 
anciënniteit opbouwen, terwijl de tijd na ommekomst van die periode 
volledig meetelt. 

Aan de suggestie die door de leden van de fractie van de V.V.D. wordt 
gedaan kleeft inderdaad niet het nadeel dat de anciënniteitsvolgorde 
binnen het college wijzigingen ondergaat, terwijl eveneens een meer 
verfijnde «verrekening» van de deeltijd plaatsvindt. In een regeling zoals 
door deze leden wordt voorgesteld moet echter wel voor alle deeltijdvari-
anten de afstemming worden vastgelegd tussen de omvang van de 
deeltijdbetrekking enerzijds en de lengte van de periode waarin geen 
anciënniteit wordt opgebouwd anderzijds. Daardoor wordt de wettelijke 
regeling gecompliceerder, terwijl het voorts zeer aannemelijk is dat de 
meningen over een redelijke afstemming van die beide componenten 
sterk uiteen zullen lopen. Een heroverweging van het thans voorgestelde 
stelsel acht ik dan ook weinig aanlokkelijk: ik wijs erop dat een aanmer-
kelijk deel van de ernstige vertraging die bij de voorbereiding van het 
wetsvoorstel is opgelopen juist te wijten is aan het overleg over de 
anciënniteitsregeling. 

Bij de behandeling van het wetsvoorstel in de Tweede Kamer heb ik 
toegezegd dat de werking ervan binnen drie jaar na de inwerkingtreding 
zal worden geëvalueerd. Ik stel mij voor, bij deze evaluatie ook de 
mogelijke problemen met betrekking tot de anciënniteitsregeling te 
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betrekken. Mocht deze evaluatie aanleiding geven de anciënniteitsre-
geling te wijzigen, dan zal de suggestie van de leden van de 
VVD. f rac t i e daarbij worden betrokken. 

De Minister van Justitie, 
F. Korthals Altes 
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